浙江省外国语学校联盟首届国际 小学英语大型课堂教学展示活动通知

在教育国际化的改革浪潮中,为促进本联盟学校英语教师的专业发展,加强教师相互的交流与学习,经研究决定,由浙江省师训干训中心、浙江外国语学院教师培训学院牵头,特邀美国、加拿大优秀教师、全国小学英语课堂教学评比一等奖获得者、国培计划——示范性教师工作坊高端研修班成员、浙江省外国语学校联盟首届小学英语课堂教学评比一等奖获得者,举办浙江省外国语学校联盟首届国际小学英语大型课堂教学展示活动。现将有关事项通知如下:

一、活动主题

教学展示:核心素养理念下的国际小学英语大型课堂教 学展示

二、参会对象

- 1. 浙江省外国语学校联盟小学英语教师
- 2. 浙江省其他学校小学英语教师
- 3. 全国小学英语教师及研究人员

三、承办单位

浙江省中小学教师培训中心 浙江外国语学院教师培训学院 浙江外国语学院资产经营公司教育培训中心 四、协办单位

浙江省国际人才交流协会 杭州新世纪外国语学校

五、会议时间和地点

会议时间: 2017年5月21日-5月25日

报到时间: 2017年5月21日下午14:00-18:00

报到地点: 杭州星都宾馆(拱墅区文晖路 448 号)

六、收费标准

培训费 950 元/人; 食宿费自理。

培训费可转账或报到现场刷卡, 账户信息如下:

单位名称: 浙江外国语学院资产经营有限公司

开户账号: 1202050609900050186

开户行: 工行文三路支行

地址: 浙江省杭州市西湖区文三路 140 号

电话: 88218091

七、报名方式

请各校填写报名回执表 (附件一),并将回执表发至会 务组邮箱 zaf1s2017@126.com。

会务组联系人: 张老师 0571-88218236

汪老师 0571-88211382

报名截止时间: 2017年4月30日

详细信息可关注微信号"浙江教师培训"或 syhies。

八、会议日程

浙江省外国语学校联盟首届国际小学英语课堂教学展示活动议程详见附件二。



浙江省中小学教师培训中心 浙江外国语学院教师培训学院 教浙江外国语学院资产经营公司 一家一七年 三月二十八日 附件一: 会议回执

浙江省外国语学校联盟首届国际小学英语 大型课堂教学展示活动回执表

单位名称/	学校名	称:			
姓名	性别	职务	手机	电子邮箱	是否住宿
2. 住宿 (请	打勾禾	中标注数量):			
5月21日	(), ī	商务标间()	商务单间()		
5月22日	(), ī	商务标间()	商务单间()		
5月23日	(), Ī	商务标间()	商务单间()		
5月24日	(), Ī	商务标间()	商务单间()		
5月25日	(), j	商务标间()	商务单间()		
其他说明:					

注:请参会老师填写后将回执表发至会务组邮箱 zafls2017@126.com,感谢支持!

乘车路线

1. 萧山国际机场

乘坐机场大巴直达终点中国国际航空公司武林门售票处,然后乘出租车起步价 11 元即可到达酒店,或步行至武林小广场站(大约 200 米),乘坐 153 路(或 151、188 路)公交,在半道红站下车,步行至杭州星都宾馆(大约 415 米)。

乘坐出租车约 110 元

2. 杭州城站火车站

在姚园寺站乘坐 151 或 188 路至半道红站下车,步行至杭州星都宾馆(大约 406 米)。 乘坐出租车约 20 元

3. 杭州火车南站(离市区较远,交通不便,不推荐)

乘坐 123 路(或 K123 路),至庆春广场东站,同站换乘 156 路,在密渡桥站下车,步行至杭州星都宾馆(大约 525 米)。

乘坐出租车约85元

4. 九堡中心车站

- (1) 在九堡站乘坐 339 路(或 309、523 路),在闸弄口新村站下车,同站换乘 50 路,在大塘新村站下车,步行至杭州星都宾馆(大约 270 米)。
- (2) 从九堡中心车站步行至德胜东路九睦路口站(大约650米),乘坐101路公交车,在密渡桥站下车,步行至杭州星都宾馆(大约380米)。

乘坐出租车约 45 元

5. 汽车北站

乘坐 516 路(或 153 路, 188 路),至半道红站下车,步行至杭州星都宾馆(大约 450 米)。

乘坐出租车约25元

6. 汽车南站

乘坐 516 路,在半道红站下车,步行至杭州星都宾馆(大约 400 米)。 乘坐出租车约 25 元

7、汽车西站

汽车西站乘坐 179 路,在大塘新村站下车,步行至杭州星都宾馆(大约 520 米)。 乘坐出租车约 25 元 附件二: 会议日程

浙江省外国语学校联盟首届国际小学英语课堂教学展示活 动议程

Agenda of International Primary English Teaching Symposium on key competencies developing

	时间 Time	内容 Events	接待/主持人 Moderator
5. 21 周日 Sund ay	下午 Afternoon 13:00-17:00	全国与会成员报到 联盟校成员报到 Check-in of all members & primary school teachers	ZAFLS 国际 小学英语课 堂教学展示 活动会务人 员
5. 22 周一 上午 Mond ay Morn ing	08:30-9:00	领导讲话 Leader Speech 舒培冬 浙江省教育厅外事处处长 Mr. Shu Peidong, Head of Foreign Affairs Office, Zhejiang Provincial Department of Education 洪岗 教授(浙江外国语学院院长,浙江省外国语学校联盟顾问) Professor Hong Gang, President of Zhejiang International Studies University; Counselor of Zhejiang Association of Foreign Language Schools 赵伐 教授(浙江省外国语学校联盟理事长,浙江外国语学院副书记) Professor Zhao Fa, President of Zhejiang Association of Foreign Language Schools; Deputy Secretary of the Party Committee of Zhejiang International Studies University	吴卫东 教授 浙江外国语 学院 浙江省外国 语学校联盟 副理事长 Professor Wu Weidong, Vice President of Zhejiang Association of Foreign Language Schools
	9:00-9:40	第一节课: 浙江省外国语学校联盟一等奖获得者 The 1 st class: An English lesson(First Prize Winner of ZAFLS)	邵艳红博士 浙江省外国 语学校联盟
	9:50-10:30	第二节课: 浙江省外国语学校联盟一等奖获得者 The 2 nd class: An English lesson(First Prize Winner of ZAFLS)	常务副秘书 长 Dr. Shao

	10: 40-11:30 11:30-12:00	学习能力的培养——核心素养理念下人教版小学英语教材的处理:郑 文(浙江省教育厅教研室小学英语教研员) 沈雨 浙江省特级教师、教授级中学高级教师(温州市小学英语教研员) Keynote Speech by expert from Zhejiang province on developing key competencies through English teaching	Yanhong Deputy secretary-g eneral of ZAFLS	
5. 22	13:00-14:00 14:10-14:40	第一节课: 五年级(The Fox and the Little Red Hen)全国课堂教学一等奖获得者(彭松洁、张婷) The 2 nd class: A Chinese English lesson(National First Prize Winner) 第二节课: 加拿大课堂教学展示		
下午 Mond		The 2 nd class: A typical Canadian English lesson to primary school students (any grade)		
ay Afte rnoo	14:40-15:10	加拿大小学英语教学中的教学理念分享: Keri Ewart (Canada) Keynote Speech by expert from Canada on Canadian primary school English teaching	刘懿博士 浙江外国语	
n	15:10-15:40	我思故我存——基于意义理解的英文绘本教学: 尚梅林(四川省成都市双流区教育研究与教师培训中心英语教研员) Keynote Speech by expert from Sichuan province on developing key competencies through English teaching	学校副教授 浙江省外国 语学校联盟 副秘书长 Dr. Liu Yi	
	9:00-9:40	第一节课:全国课堂教学一等奖获得者(雷爽) The 1 st class: An English lesson(National First Prize Winner)	Associate professor of Zhejiang	
5.23 周二 上午 Tues day Morn ing	9:50-10:30	第二节课:全国课堂教学一等奖获得者(刘朵) The 2 nd class: An English lesson(National First Prize Winner)	Internation al Studies University; Deputy	
	10: 40-11:20 11:20-12:00	学习能力的培养——核心素养理念下多版本小学英语教材的处理:周诗杰(湖北省小学英语教研员) 小学英语教学中的思维能力培养:邵艳红(浙江外国语学校副教授,浙江省外国语学校联盟常务副秘书长)	secretary-g eneral of ZAFLS	
		Keynote Speech by expert from Hubei& Zhejiang provinces on developing key competencies through English teaching		
5. 23	13:00-13:40	第一节课: Vedran Rozic 课堂展示(美国专家授课) The 1 st class: An English lesson from America		
下午 Tues day	13:50-14:30	第二节课:全国课堂教学一等奖获得者(陈贤德) The 2 nd class: An English lesson(National First Prize Winner)		

Afte	14.40-15.10	语言终力的接差。		
rnoo	14:40-15:10	语言能力的培养: 外籍专家(Vedran Rozic) Keynote Speech by expert from America on American primary school English teaching		
	15:10-15:40	膝梅芳(杭州新世纪外国语学校校长,中学高级教师) Keynote Speech by expert from Zhejiang province on developing key competencies through English teaching		
5. 24 周三 上午 Wedn esda y Morn ing	8:30-9:10	第一节课: 浙江省外国语学校联盟一等奖获得者 The 1 st class: An English lesson(First Prize Winner of ZAFLS)		
	9:20-10:00	第一节课: 浙江省外国语学校联盟一等奖获得者 The 2 nd class: An English lesson(First Prize Winner of ZAFLS)	邵艳红博士	
	10:10-10:40	刘懿博士(浙江外国语学院副教授,浙江省外国语学校联盟副秘书长) Keynote Speech by Dr. Liu Yi, associate professor of	浙江省外国 语学校联盟 常务副秘书 长	
	10:40-12:00	Zhejiang International Studies University; Deputy secretary—general of ZAFLS 外语教学中的品格教育和思维品质培养	Dr. Shao Yanhong Deputy	
		Character education and thinking disposition through For eign language teaching 養亚夫先生(中国教育学会外语教学专业委员会理事长,浙江省外国语学校联盟顾问)	secretary-g eneral of ZAFLS	
		Keynote Speech by Mr. Gong Yafu (President of National Association of Foreign Language Education China Education Society; Counselor of Zhejiang Association of Foreign Language Schools)		
	12:00	中餐 Lunch time		
5. 24 扂	 	结束回程 Closed		
Wednesday Afternoon				

点评专家及部分上课专家简介:

Introduction of review experts and some teaching experts:



囊亚夫,中国教育科学研究院研究员,全国政协第九、十、十一届委员会委员,中国教育学会外语教学专业委员会理事长,浙江省外国语学校联盟顾问。参加过教育部《九年义务初中英语教学大纲》,《高中英语教学大纲》以及现行《英语课程标准》的制定工作。参与编写、改编和主编多套中小学英语教材。主编、改编多套大型电视英语教学片,其中较有影响的有《走遍美国》、《澳洲之旅》、《TPR 儿童英语》等,并出版有《任务型语言教学》、《语言教学评估一行为表现评价与学习档案》、《中学生学习英语的方法和技巧》、

《英语教育新论: 多元目标英语课程》等有关英语教学理论。 Gong Yafu, a researcher of National Institute of Education Sciences, a member of the 9th, 10th and 11th committees of the CPPCC, President of National Association of Foreign Language Education China Education Society and Counselor of Zhejiang Association of Foreign Language Schools (ZAFLS). He participated in the formulation of Junior English Teaching Syllabus of Nine-Year Compulsory Education, Senior English Teaching Syllabus and current English Curriculum Standards, and compiled as an editor or a chief editor or adapted many secondary and primary English textbooks. He compiled as a chief editor or adapted many large TV English teaching films. Among them, Family Album USA, Journey to Australia and Total Physical Response English are influential. He also published Task-Based Language Teaching, Language Teaching Evaluation – Behavioral Expression Evaluation and Learning Portfolio, Method and Techniques for English Learning of Secondary School Students, New Theory of English Education: Multi-Goal English Course and other relevant English teaching theories.



洪岗,浙江外国语学院院长、二级教授、博士生导师、浙江省一流学科"外国语言文学"(B类)负责人、全国高校外语专业指导委员会英语分委员会委员、全国语用学研究会副会长、"国培计划"专家库人选、浙江省高校外语专业教学指导委员会副主任委员、浙江省外文学会副会长、浙江省翻译协会副会长,浙江省大学外语教学研究会副会长、浙江省翻外国语学校联盟顾问。担任《外语界》编委、《浙江外国语学院学报》主编、上海外语教育出版社特约编审。曾获"浙江省劳动模范"、"浙江省优秀教师"、"浙江省哲学社会科学优秀成果奖"、"浙江省优秀教学成果奖"等荣誉称号和奖项。先后主持、参与省部级及国家社科基金多项,在《外语教学与研究》、《外国语》、《现代外语》等学术期刊上发布论文30余篇。主编、参编著作、教材、词典等30多部。

代表作有《跨文等化语用学语料收集方法研究》、《以学生 为中心的教学》、《新编语用学概要》(参编)、《新编简 明英语语言学教材》(参编)等。

Hong Gang, President of Zhejiang International Studies University, a grade-2 professor, a doctoral supervisor, a leader of first-rate discipline "foreign languages and literatures" (category B) in Zhejiang, a member of English Branch of National Foreign Language Teaching Advisory Board, Vice President of China Pragmatics Association, a candidate of "National Teacher Training Program" expert database, Vice Chairman of Zhejiang Foreign Language Teaching Advisory Board for Higher Learning Institutions, Vice President of Zhejiang Association of Foreign Languages & Literatures, Vice President of Translators Association of Zhejiang, Vice President of Zhejiang Society for Foreign Teaching of Universities and Counselor of ZAFLS. He is an editorial board member of Foreign Language World, Chief Editor of Journal of Zhejiang International Studies University and a contributing senior editor of Shanghai Foreign Language Education Press, ever won "Model Worker in Zhejiang", "Excellent Teacher in Zhejiang", "Zhejiang Outstanding Achievement Award in Philosophy and Social Science", "Zhejiang Outstanding Achievement Award in Teaching" and some other honorary titles and awards, presided over and participated in many projects under provincial, ministerial and national funds for social science, published more than 30 papers in Foreign Language Teaching and Research, Journal of Foreign Languages, Linguistics & Applied Linguistics and other academic journals and involved in more than 30 works, textbooks and dictionaries as a chief editor or an editor. His master works include Research on Linguistic Data Acquisition Method of Cross-Culture Pragmatics, Student-Centered Teaching, New Introduction to Pragmatics (editor) and New Concise English Linguistics Textbook (editor).



赵伐,浙江省外国语学校联盟理事长,浙江外国语学院副书记,教授,曾担任宁波大学副校长、英语语言文学硕士点带

头人、省重点扶植学科"外国语言学及应用语言学"学科带头人、浙江省外文学会副会长,浙江省中青年学科带头人。现任浙江省外文学会专家委员会主任。

Zhao Fa, President of ZAFLS, and Deputy Secretary and Professor of Zhejiang International Studies University. He ever was Vice President of Ningbo University, a leader of English linguistics master program, an academic leader of provincial key supported discipline "foreign linguistics and applied linguistics", Vice President of Zhejiang Association of Foreign Languages & Literatures and a young and middle-aged academic leader in Zhejiang, and now is the Director of the Expert Committee of Zhejiang Association of Foreign Languages & Literatures.



吴卫东, 教授、博士, 浙江省外国语学校联盟副理事长, 浙江省中小学教师培训中心和教育行政干部培训中心副主任、浙江省中小学名师名校长工作站副站长、浙江外国语学院教师培训学院院长, 浙江师范大学和杭州师范大学兼职硕导。"国培计划"专家库首批人选, 浙江省高校教学指导委员会委员, 浙江省高校教学名师, 浙江省"三八红旗手", 浙江省高校中青年学科带头人, 浙江省重点学科课程与教学论负责人。担任全国教育学会继续教育专业委员会理事、浙江省教育学会理事。研究方向教师教育、课程与教学论、数学教育。

Wu Weidong, a professor, Doctor, Vice President of ZAFLS, Deputy Director of Zhejiang Training Center for Primary and Secondary School Teachers and Zhejiang Training Center for Primary and Secondary School Teachers and Educational Cadres, Deputy Chief of Zhejiang Workstation for Famous Primary and Secondary School Teachers and Principals, President of Teacher Training School of Zhejiang International Studies University, a part-time master's supervisor of Zhejiang Normal

University and Hangzhou Normal University, a first-batch candidate of "National Teacher Training Program" expert database, a member of Zhejiang Advisory Board for Teaching of Higher Learning Institutions, a famous university teacher in Zhejiang, Zhejiang "Woman Pace-Setter", a young and middle-aged academic leader for universities in Zhejiang, a leader for key discipline curriculum and teaching methodology in Zhejiang, a member of Continuing Education Branch of Chinese Society of Education and a member of Zhejiang Society of Education. Research fields: teacher education, curriculum and teaching methodology, and mathematics education.

Keri Ewart,加拿大约克大学教育学博士,多伦多全国阅读运动临时研究协调员。Peel/Halton Cohort 指导教师,语言和读写学科专职教师,汉密尔顿及圣凯瑟琳布鲁克大学教育学院阅读计划设计者和实施者。研究方向:多元读写能力及多模式:概念化技术增强型读写能力框架,以提高小学生的阅读理解、阅读技能开发和学生参与度。

PH.D in Education, York University, Canada. Occasional Research Coordinator,
National Reading Campaign, Toronto. Faculty Advisor(Peel/Halton Cohort)and
Instructor(Language and Literacy Y1 and Y2). Faculty of Education, Brock
University, Hamilton and St.Catharines. Literacy Program Designer and Implementer.
Dissertation: Multiliteracies and Multimodalities: Conceptualizing a Technological
Enhanced Literacy Framework to Increase Reading Comprehension, Reading Skill
Development, and Student Engagement in Elementary Students.

Vedran Rozic,拥有康奈尔大学教育学荣誉学士学位,曾为美国多家教育机构设计英语课程。2005年开始参与香港政府小学和幼儿外教入校计划,具有丰富的一线教学和课程设计经验。近年来,作为培生大中华区特聘课程设计专家,Vedran 充分发挥其在欧、美、亚、非四大洲的英语教学经验和国际视野,为中国幼少儿英语创造了很多宝贵的教学和教师培训资源。



郑文,浙江省教育厅教研室小学英语教研员。1990年毕业于浙江大学,获硕士学位。主要社会兼职有:中国教育学会外语教学专业委员会常务理事,浙江省教育学会外语教学分会副会长,浙江省基础教育课程改革专业指导委员会小学英语组组长。主持实施的课题成果"基于语篇的小学英语课堂教学模式的研究与实践"荣获首届国家级基础教育教学成果奖一等奖,受到习近平、李克强等领导的亲切接见。

Zheng Wen, a teaching fellow of the Teaching and Research Office of Zhejiang Provincial Department of Education. She graduated from Zhejiang University and was conferred with a Master's degree in 1990. Main part-time jobs: Standing Director of National Association of Foreign Language Education China Education Society, Vice President of Foreign Language Teaching Branch of Zhejiang Society of Education, and Leader of Primary English Group of Zhejiang Steering Committee for Curriculum Reform of Basic Education. The achievement of the research presided over by her "research and practice of discourse-based primary English classroom teaching model" won the first prize of the first national award for teaching achievement of basic education. She was cordially received by Xi Jinping, Li Keqiang and other state leaders.



沈雨,浙江省特级教师、教授级中学高级教师。曾获得"浙江省教科研先进个人"、"温州市优秀教师"称号。担任温州市小学英语教研员并兼任温州市教育学会小学英语专业委员会主任,被聘为长三角基础教育小学英语学科专家。承担"国培"和人民教育出版社培训等工作,除浙江省之外,还在台湾、广东、新疆、青海、四川、贵州等10多个省(市、自治区)开设讲座或公开课50余次。

Shen Yu, a special-class teacher in Zhejiang, a professor-level senior secondary school teacher. She won the titles of "Advanced Individual for Teaching and Scientific Research in Zhejiang" and "Excellent Teacher in Wenzhou" and is a teaching fellow of primary English in Wenzhou, Director of Primary English Branch of Wenzhou Society of Education, and an expert of primary English of basic education in the Yangtze River Delta.



尚梅林,中学英语高级教师,西南大学教育硕士,四川省成

都市双流区教育研究与教师培训中心英语教研员。先后荣获 四川省赛课一等奖指导教师、成都市青年优秀教师、成都市 市初中英语课堂教学大赛一等奖、市骨干教师展示课一等 奖、双流英语学科带头人、双流优秀班主任等称号。多篇论 文和教学设计获奖与发表,所辅导的学生多次获全国口语大 赛与竞赛奖,所指导的老师在国家和省市赛课中获奖。

Shang Meilin, female, a senior teacher of secondary school English, Master of Education of Southwest University, and an English teaching fellow of Sichuan Chengdu Shuangliu District Center for Educational Research and Teacher Training, won the titles of a first-prize instructor of Sichuan teaching competition, an excellent young teacher in Chengdu, the first prize of Chengdu Middle School English Classroom Teaching Competition, the municipal first prize for demonstration classes of backbone teachers, an academic leader of English in Shuangliu and an excellent class teacher in Shuangliu. Multiple papers and teaching designs won prizes and were published. The students tutored by her won prizes at national English speaking competitions and the teachers guided by her won prizes at national, provincial and municipal teaching competitions.



邵艳红,浙江大学教育博士,浙江省外国语学校联盟常务副 秘书长,浙江外国语学院教师培训学院高级讲师,浙江省师 干训中心英语学科培训师,国培导师,浙派名师导师。曾先后担任过高中英语教师,县市级中小学英语培训师,地市级中小学英语教研员。有多年中考命题经验和中小学英语现行教材比较研究和中小学英语教学研究经验。获得过骨干教师、优秀青年人才、教学能手、以及浙江省教科研先进个人等称号。

Shao Yanhong, Doctor of Education of Zhejiang University, Deputy Secretary-General of ZAFLS, a senior instructor of Teacher Training School of Zhejiang International Studies University, an English trainer of Zhejiang Training Center for Primary and Secondary School Teachers and Educational Cadres, a supervisor of "National Teacher Training Program", and a famous teacher in Zhe schools. She ever was a senior high school English teacher, a county/municipal-level primary and secondary English trainer, and a prefecture-level primary and secondary English teaching fellow. She has many years' experience in proposition of senior high school entrance examination, comparative research of current primary and secondary English textbooks and research of primary and secondary English teaching. She has won titles of a backbone teacher, an excellent young talent, a teaching expert, and an advanced individual for teaching and scientific research in Zhejiang.



滕梅芳,杭州新世纪外国语学校校长。浙江大学研究生毕业,

中学高级教师,被评为浙江省"151"人才培养工程第一层次培养人员,杭州市"131"中青年人才培养工程第一层次培养人员,浙江省教坛新秀,享受市政府特殊津贴。课题研究《全境英语(ELITE):外国语学校英语特色课程群建设实践研究》荣获首届基础教育国家级教学成果二等奖,多项课题获得省部级教学成果一等奖。研究方向为中小学英语课程与教学、教育评价、教育管理,出版《面向未来——国际学生评价项目PISA启示》等专著。

Teng Meifang, Principal of Hangzhou New Century Foreign Language School and a senior teacher for secondary school, graduated from a postgraduate program of Zhejiang University, was rated as one of the tier-1 people to be cultivated in Zhejiang "151" Talent Cultivation Project, one of the tier-1 people to be cultivated in Hangzhou "131" Young and Middle-Aged Talent Cultivation Project and a promising youngster in the educational sector of Zhejiang Province and is entitled to special allowance of the municipal government. Subject study "ELITE: Practice Research on Establishment of Characteristic English Courses for Foreign Language Schools" won the second prize at the first selection of state-level teaching achievements in basic education. Multiple projects won provincial and ministerial-level first prizes for teaching achievement. Research fields: primary and secondary English courses and teaching, educational evaluation and educational administration. She published some monographs including "Face the Future – PISA Revelation of International Student Assessment Program".



刘懿,博士,副教授,国培导师,浙派名师导师,研究方向:

英语课程与教学论,外语教师专业发展。主持浙江省哲社课题,浙江省教育厅项目课题,社科联民生专项课题等十余项,发表论文 9 篇,6 篇发表在核心期刊。浙江外国语学院英语课程与教学论创新团队和大学英语演讲团队成员,《大学英语》省级精品课程建设成员。

Liu Yi, female, Doctor, an associate professor, a supervisor in "National Teacher Training Program" and a famous teacher in Zhe schools, research fields: English curriculum and teaching methodology, and professional development of foreign language teachers. She presided over more than ten projects including Zhejiang philosophy and social science project, projects of Zhejiang Provincial Department of Education and special projects for social science and people's livelihood and published nine papers, including six published at core journals. She is a member of English curriculum and teaching methodology innovation team and college English lecture team of Zhejiang International Studies University and a member of provincial-level fine college English course construction team.

周诗杰,湖北省教育科学研究院英语教研员,湖北省教育学会中小学外语专业委员会秘书长,中国教育学会外语专业委员会理事,人民教育出版社特聘小学英语教材培训专家,英国大使馆文化交流处特聘培训师,华中师范大学研究生校外指导教师,全国首批"国培计划"专家库成员。主编《小学英语名师教学设计》、《农村小学英语空中课堂教学应用指导手册》等书籍6本,担任鄂教版《小学英语》教材、培训教材《Open Now》副主编。

Zhou Shijie is an experienced English teacher and English teaching researcher with Hubei Institute of Education Sciences. He is a member of the National Association of Foreign Language Education China Education Society and secretary general of its Hubei branch. He is also a primary English teacher trainer by People's Education

Press and a part-time graduate supervisor of Central China Normal University. Mr. Zhou was selected as Super Trainer of British Council in 2011. He is one of the first group of ELT specialists who work as experts of National Teacher Training Project. Zhou Shijie's research focuses on EFL teaching, EFL teacher training and EFL teacher professional development, and has published some articles and cooursebooks on these areas.

陈贤德,本科学历,2001参加工作,浙江省教坛新秀,嘉兴市学科带头人,曾获全国小学英语课堂教学评比一等奖、浙江省小学英语优质课评比一等奖,在各类期刊杂志上发表论文、案例40余篇,承担省市级公开课40余节。

彭松洁,33岁,圣菲小学英语组长,毕业于四川师范大学, 从教12年。曾获得2011年第五届全国英语课堂教学优秀课 展评一等奖以及口语单项奖;锦江区优秀青年教师;国培优 秀讲师;多次承担四川省英语研讨会展示课;2016年四川省 省赛课活动获一等奖。

Peng Songjie, male, 33 years old, the leader of the English group of Shengfei Primary School, graduated from Sichuan Normal University, and has been a teacher for 12 years. He ever won the first prize and oral English award at the 2011 Fifth National Exhibition and Evaluation of Excellent Classes of English Classroom Teaching; an excellent young teacher in Jinjiang District; an excellent instructor of "National Teacher Training Program"; the first prize at the 2016 Sichuan Provincial Teaching Competition.

雷爽,外国语言学及应用语言学硕士研究生,湖北省武汉市华中科技大学附属小学英语学科骨干教师,英语教研组组长。曾获全国第八届小学英语课堂教学观摩比赛一等奖、湖北省小学英语优质课一等奖、湖北省单元整体教学立体说

课一等奖;曾获武汉市东湖新技术开发区"长飞教师"称号,并多次在省、市、各类教学和论文比赛中获奖。

Lei Shuang, Master Degree of foreign linguistics and applied linguistics, core English teacher and research leader from Primary School Attached to Huangzhong University of Science and Technology, Wuhan, Hubei province. She had won the first prize of the 8th national teaching competition in Dongguan, the 1st prize of teaching competition in Hubei province. She had the "Changfei Teacher" title and won prizes in several kinds of teaching and researching competitions.

刘朵,天津市河西区上海道小学英语教师。天津市中青年骨干教师,曾获得第八届全国小学英语课堂教学优秀课展评一等奖和最佳语音语调奖,天津市第八届中小学"双优课"一等奖,全国第八届小学英语课堂教学课现场展示一等奖。
Liu Duo, Shanghaidao Primary School, Hexi District. Young and Middle-aged Core Teacher in Tianjin, used to win: 1st Prize and Best Pronunciation and Intonation Award in the 8th National Primary School English Classroom Teaching Demonstration;1st Prize in Tianjin 8th Primary and Middle Schools "Double Excellent classes";1st Prize in the 8th National Primary School English Classroom Teaching Onsite Demonstration

浙江省外国语学校联盟:浙江省外国语学校联盟由浙江外国语学院发起,秘书处设在浙江外国语学院教师培训学院,联盟的英语名称为 Zhejiang Association of Foreign Language Schools (英语名称缩写为 ZAFLS,中文翻译为"浙福"。创办于 2016 年,是浙江省内各外国语学校及相关学校自愿组成的致力于学校发展与教育教学研究的非营利性组织。目前拥有小学联盟校 41 所,初中联盟校 41 所,高中

联盟校 23 所。联盟的工作职责包括:促进联盟学校与教育主管部门、外事部门和其他相关部门、高校、机构等的联系,包括与各国驻华大使馆领事馆文化教育处、国内外各类教育学会和基金会、各种中外合作交流平台的联系与交流,了解相关教育政策,共享国内外教育资源,开展国际合作;促进联盟学校办学国际化,促进联盟学校教师发展,开发联盟学校课程资源,开展联盟学校教育研究,促进联盟学校教学质量提升,完善联盟学校的办学功能与价值定位;以联盟学校名义举办各类外国语特色的交流、合作、研训、竞赛以及公益活动,促进和指导各地区联盟学校的建设,引导联盟学校开展办学水平、教育质量评价等多方面的研究与实践,提高外国语学校联盟成员的社会认可度。

Zhejiang Association of Foreign Language Schools (ZAFLS): ZAFLS was initiated by Zhejiang International Studies University. The Secretariat is located in Teacher Training School of Zhejiang International Studies University. Founded in 2016, ZAFLS is a non-profit organization formed by foreign language schools and relevant schools in Zhejiang Province on a voluntary basis. At present, it has 41 membership primary schools, 41 membership junior high schools and 23 membership senior high schools. Job responsibility of ZAFLS: promote contacts of membership schools with educational authorities, foreign affair authorities and other relevant authorities, universities and institutions, including contacts and exchange with the culture and education offices of embassies and consulates of foreign countries in China, domestic and foreign educational societies and foundations, and Chinese and foreign cooperation and exchange platforms, know relevant educational policies, share

domestic and foreign educational resources and carry out international cooperation; promote internationalized schooling and teacher development of the membership schools, develop curriculum resources of the membership schools, carry out educational research of the membership schools, promote teaching quality of the membership schools and perfect the schooling function and value orientation of the membership schools; hold various kinds of exchange, cooperation, training, competition and public service activities with the characteristic of foreign languages in the name of membership schools, promote and guide the development of membership schools in every district, guide membership schools to carry out research and practices in multiple aspects including evaluation of schooling level and educational quality and raise the social recognition of membership foreign language schools.

杭州新世纪外国语学校:创办于1993年,是一所九年一贯 优质民办学校,获浙江省优秀民办学校等多项荣誉。经过二十余载"治课程"与"治教学"的螺旋推进,学校的大课程 结出了丰硕的成果——《全境英语(ELITE):外国语学校 英语特色课程群建设实践研究》于2014年8月荣获首届基础教育国家级教学成果二等奖。近年来,学校坚持"全人教育、全球视野、全程养育、全心关爱"的办学理念,建构脚踏中西文化的"小外交官"课程体系,创新"亲情养成"德育品牌,加强多维国际交流,探索多元升学之路,获得良好的办学成效。2015年,学校牵手被誉为中国外交官摇篮的外交学院,成为全国唯一一个"外交学院国际理解课程示范基

地"。我们与专家团队一起不断深化"小外交官"课程,探索全学科、浸润式的深度学习方式,培育"中国心•世界眼"的气质少年。本次活动所有学生均由杭州新世纪外国语学校提供。

Founded in 1993, Hangzhou New Century Foreign Language School is the first nine-year private boarding school in Zhejiang Province. The school has received many honors from the provincial government, including "Outstanding Private School". Having spent 20 years attentively on education, with the promotion of "Govern Curriculum" and "Govern Teaching", the school was awarded the "National Award on Fundamental Education Outcome" in August 2014. In recent years, the school adheres to an educational philosophy of "All-rounded Education, Global Vision, Round-the-clock Nurture, Whole-hearted Care", building up the Little Diplomat Curriculum, creating a family affection-oriented moral brand, promoting multi-dimensional international exchange, and exploring diversified development of further education. In 2015, the school became the only demonstrative base of International Understanding Curriculum around China, in cooperation with China Foreign Affairs University, known as the cradle of diplomats. We will further deepen Little Diplomat Curriculum to explore immersed deep learning ways of all subjects, and cultivate temperate youth with a Chinese heart and Global vision.



湖州新世纪外国语学校:始建于1999年,是湖州市教育局直属的集小学、初中、高中于一体的全寄宿制、现代化、国际化品牌学校。坚持"德为才之帅,才为德之资"的办学思想,以"把学生培养成为会学会玩、能说能干、多才多艺、和谐发展,既有民族情怀,又具国际视野的新世纪人才"为办学目标,以小班化、双语化、精品化、国际化为办学特色,发扬"把每个孩子当成自己的孩子,把每堂课上成精品课研究课"的新世纪精神,让每一个走进新世纪的孩子开启成长之旅,美在成长中,胜在人生路。建校以来,湖州新世纪外国语学校先后荣获"全国管理创新品牌学校、浙江省文明单位、浙江省教育事业突出学校、浙江省平安校园、浙江省千校结好特色学校"等荣誉称号,是湖州市国际教学指导中心。

Huzhou New Century Foreign Language School was built in 1999, which belongs to Huzhou Education Bureau. It has elementary school, junior middle school and senior high school. With the brand of modernization and internationalization, it insists on the motto of "Morality leads the outstanding talents while talents lead the capital of

morality", and adheres to the target of "cultivating the students into ones who can play and learn, speak and act, as well as show their talents in various arts fields and live harmoniously, and obtain the national feelings and horizons of international new century talents". The school-running principles are small orientation, bilingual orientation, qualified orientation and international orientation. The spirit of school is "treat every child as our own and regard every class as a qualified and promising one." Huzhou New Century Foreign Language School has obtained great achievements since its foundation. Has won many honorary titles, such as "National Management Innovation Brand School", "Zhejiang Civilized Unit", "Zhejiang Education Career Outstanding Contribution School", "Zhejiang Peaceful School" and "Zhejiang One Thousand Friendly and Outstanding School". It also is the guide center of Huzhou international education.